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AD 1 Analiza borbe za “Ugljevik Istok” 

 

 

Zoran Mićanović: Mislim da smo, na neki način, već iscrpili administrativnu borbu. Spočitava 

nam se da izlazimo van okvira sindikalne borbe, u smislu da preuzimamo obaveze Uprave. 

Nažalost, nije nas Sindikat doveo do ove situacije u kojoj se nalazimo, nego prethodne 

aktivnosti Uprave. Sadašnja Uprava nam je pružila ruku saradnje, ali čini se da ta saradnja nije 

iskrena, jer nemamo nikakve povratne informacije. Najnoviji dokaz je i dopis v.d. direktora u 

kome nam se, kako sam već rekao, spočitava kako nije stvar Sindikata kome će Vlada da dodjeli 

koncesiju i pod kojim uslovima. Mislim da je to egzistencijalno pitanje, blago pripada narodu, 

logično bi bilo da se zato narod i pita oko dodjele. Pretpostavljam da im ne odgovara ni što sada 

u Sindikalnom odboru imamo ljude koji rade ovdje godinama, puno toga znaju i ne boje se da 

pitaju.  

U nekim ranijim zaključcima smo postavili osnovni postulat u kome smo rekli da “Istok” 

mora, po prirodi stvari, da pripadne nama i to je naš krucijalni zaključak koji figuriše od 26. 

marta do danas. U sklopu toga smo predložili da idemo u borbu, u nekoliko pravaca. Prvi pravac 

je odbrana sa aspekta struke. Danas ekspertski tim ima drugi sastanak, na kome će potkrepiti 

već donijete zaključke novim argumentima. Drugi pravac naše borbe je usmjeren na medije i 

informisanje radnika.  

 

Dušan Vrhovac: Motiv i povod za današnji dolazak je pružanje podrške od strane Sindikata 

Energetike. Glavni odbor je imao 2 sastanka, na kojima predsjednik Zoran Mićanović nije mogao 

biti prisutan, pa smo se zbog toga odlučili da dođemo u ovom sastavu, da pokušamo da se svi 

stavimo u ulogu vaše odbrane.  

Kada je u pitanju “Ugljevik Istok”, mi smo bili nezadovoljni još u decembru prošle 

godine, kada je ministar Kovačević izjavio da nam garantuje da ćete dobiti koncesiju. Procesi 

idu, kao što znate. Meni objavljene kote ne znače ništa, ali kolektivni stav Sindikata je da 

sadašnji “RiTE Ugljevik” mora imati dovoljne količine uglja za vijek trajanja, i to na nalazištu za 

koje se kandidovala još 2008. godine. Dobro je što se krenulo u izradu stručne ekspertize, jer 

struka mora reći može li se kop dijeliti, ili ne može. Mi, kao Sindikat Energetike, moramo 

obezbijediti kod vlasti i svih relevantnih faktora da razumiju te zahtjeve i da daju šansu struci. 

Kad struka nešto kaže, da nam argumente, moramo to da poslušamo. Međutim, koliko god da 

je meni, lično, cilj da vi ne budete sami u ovoj borbi, istovremeno mi je cilj da ne odemo u 

pogrešnom pravcu, ne u smislu ulaženja u tuđi domen, nego suštinski. Ako nemamo stručnu 

analizu i podlogu, onda smo naivni. Mi smo poslali ministru pismo, ali se još nije oglasio. 

Sindikat Energetike mora obezbijediti da se organizuje sastanak svih relevantnih faktora. Kad 

sjednemo za sto, iznijećemo argumente. Naravno da ćemo mi, kao Sindikat Energetike, uvijek 

morati imati snage da prevaziđemo eventualne nesporazume ili neke pojedinačna razmišljanja. 

Zbog toga tražim da eksperti potpišu onako kako jeste, da se zna da drugačije ne može.  

Ova elektrana mora imati dovoljno uglja na nalazištu koje je tražila 2008. godine, do kraja 

vijeka trajanja elektrane. Ja imam informaciju, da je predsjednik tražio da se ovo provede, ne 
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znam da li je to tačno. Ako je tačno, ne možemo se zadovoljiti obećanjima ministra, moramo da 

poštujemo argumente. Naravno, struka mora da kaže da je to moguće.  

Hoću da znate da imate podršku do nivoa prinicipijelne borbe za ostvarenje golog života, radnih 

mjesta. 

Ja sam u gostovanju u jednoj televizijskoj emisiji rekao da ja imam dvostuku poziciju, 

kad su u pitanju prirodni resursi. Jedna je moja privatna, po kojoj nacionalne resurse ne bih dao 

nikome, druga je pozicija predsjednika Sindikata Energetike, po kojoj moram uvažiti realnost. A, 

realnost nam je činjenica da resursima upravlja neko ko je na vlasti. Nije nijedan sindikat 

pozvan da brani nacionalne resurse od vlasti. Treba ukazivati i animirati građane. Nacionalnim 

resursima upravlja Narodna Skupština, a ne Vlada. U nekim zemljama se ide tako daleko, da se 

po tim pitanjima organizuje referendum.  

Zaključak Nadzornog odbora ERS je da se ide na raskidanje ugovora za Drinu sa 

Nijemcima. Dakle, uvidjelo se da nije sve kako treba. Sad, drugo je pitanje kakvi su ugovori sa 

Ugljevikom III, je to ne znam. Ali, bih predložio da se borba koju ste vi započeli kanališe i preko 

Sindikata Energetike prema Vladi, dok još nije kasno. Ne znam još koliko je realno i da li je 

realno to što vi tražite, ali struka će dati odgovor na to pitanje. 

Vjerujte da ću ja učiniti sve da se organizuje sastanak na kome će biti prisutna 

direktorica ERS, Vlada i ko god bude trebao, pa da na taj način idemo prije sledeće faze, a to je 

izlazak na ulicu i blokada. Zato vas molim da prvo ispoštujemo sve prethodne korake i da 

koristimo Sindikat Energetike, u smislu podrške i pritiska prema vlastima, da se otvoreno kaže 

kako stoje stvari.  

Ja imam nezvanična saznanja da se sprema sastanak u Vladi na ovu temu, već za 

nekoliko dana. Mislim da ćete biti pozvani, pa ćemo vidjeti šta će nam reći.  

Sindikatu se često spočitava da mi sve inicijative “guramo” preko naših uprava, naših 

direktora. Ja sam, posle sastanka kod predsjednika, informisan da mi imamo puno pravo da 

vršimo pritisak prema upravama, kao Sindikat, da se ispoštuje ono što je predsjednik rekao. 

Prema tome, mi možemo da vršimo pritisak na upravu da izvrši svoje obaveze. Neka nam daju 

odgovore. Mislim da će se vrlo brzo održati ciklus sastanaka i ja bih volio da sve vaše aktivnosti 

idu i prema javnosti, da probamo djelovati i u tom pravcu. 

 Što se tiče drugih pitanja, u drugi plan je palo smanjenje plata. Ne znam do kog nivoa je 

to išlo kod vas, vezano za zaključak Vlade RS. Mi smo rekli članovima naših uprava da nije 

normalno, a ni moguće, na bazi političkog zaključka Vlade smanjivati plate. To je nenormalna 

situacija i time se narušava Kolektivni ugovor. Sad se nekim aneksima, bez ikakvih 

vjerodostojnih i konkretnih činjenica smanjuju koeficijenti i plate, samo zato što naši direktori 

nisu menadžeri, nego im politika, odnosno, Vlada, kreira plan. Ukazali smo na taj problem, ali 

vjerovatno nećemo ići u neku veliku borbu, naročito zbog toga što nemamo inicijativu iz 

sindikalnih organizacija.  

 Što se tiče sindikalnih aktivnosti, znate da nam ističu mandati, provedeni su izbori po 

sindikalnim organizacijama, bilo je raznih problema, uplitanja politike, rukovodstva, itd. Ne 

mislim da trebamo da se žalimo, nego moramo biti pametni i znati šta hoćemo, pa da nam se 

stvore uslovi da biramo svoje predstavnike. To je na nivou sindikalnih organizacija privedeno 

kraju, imamo zakazanu izbornu Skupštinu, koja će se održati 28.05. Početkom sledeće nedjelje 
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ćete dobiti pozive i materijale. Imamo već iskristalizovana dva prijedloga za predsjednika 

Sindikata Energetike, to su Slobodan Ostojić i Zlatko Tanasić. Skupština će odlučiti tajnim ili 

javnim glasanjem, kako se budu dogovorili. Ja tražim od vas da ne dozvolite da se desi bilo šta 

što bi dovelo do situacije da se neko osjeti dovoljno velikim i jakim da može sam da cijepa 

Sindikat. Puno je uloženo u Sindikat, vjerovatno nije najbolji, ali je najbolji u okruženju. 

Naravno, hoćemo i više i bolje, i, ako budemo djelovali u istom pravcu, popravićemo stanje. 

Drago mi je što ovdje nikad nisam osjetio da mislite da je izlaz u podjelama. Zbog toga sam i 

došao da kažem da se moramo boriti za “Istok” i preko Sindikata Energetike. Ali, morate 

razumjeti da mi ništa nećemo reći dok god struka ne kaže šta je to što je potrebno i realno. 

Držaćemo ovu liniju, da otvaramo prostor za razgovore, a kada to više ne bude moglo tako, 

onda ćemo sjesti i donijeti odluku u kom pravcu djelovati, kako bi se ostvarilo ono što nam je 

struka rekla da treba.  

 Imenovali ste svoje kandidate za članove Skupštine. Vas je osam, očekujem da date svoj 

doprinos da Skupština protekne kako treba. Ne smijemo zaboraviti naše druge aktivnosti, kao 

što su enormne količine krvi koje ljudi daju u Energetici, vaš aktiv je najveći, kao što su 

sportske aktivnosti, itd.  

  

Slobodan Ostojić: Moje mišljenje je slično Duškovom, uvijek nam je ideja bila da budemo 

često gosti u sindikalnim organizacijama. Ugljevik je, po pitanju poziva, daleko ispred svih. To je 

dobro, jer na taj način imamo mogućnost da čujemo vaše mišljenje i da to prenesemo tamo 

gdje treba. Sve pohvale i sadašnjem, a i prošlom predsjedniku. 

 Što se tiče “Istoka”, poznate su nam aktivnosti. Glavni odbor Sindikata ERS je poslao i 

pisanim putem svoju podršku. Ja sam, takođe, bio kritikovan da izlazim iz okvira sindikalne 

borbe. Međutim, onako kako Odbor odluči, to je tako. Prigovarali su nam i kada smo prije 

nekoliko godina branili državno, od države, ali izgleda da smo uspjeli. Drago mi je što je i 

predsjednik Mićanović na istom stanovištu, jer se do rješenja može doći samo razgovorom, tu 

nema dvojbe. Ono što je nesporno i oko čega se svi slažemo, jeste činjenica da glavnu riječ 

mora dati struka, neko ko je neutralan, a stručan. Sve drugo je nebitno.  

 Uglavnom, imate podršku Sindikata ERS, a ukoliko imate nekih pitanja, rado ću vam 

odgovoriti, da se ne ponavljam, pošto su moja razmišljanja istovjetna razmišljanju predsjednika 

Vrhovca.  

 

Branislav Sekulić: Pozdravljam vas u ime Sindikata Elektrobijeljine. Mi smo uvijek uz vas, da 

vam pružimo podršku i komšijski pomognemo. Na sastanku Energetike sam iznio nekoliko teza, 

ponoviću da je u redu što šaljete obavještenje Sindikatu Energetike, ali mislim da je mnogo 

bolje rješenje da se pojavi neko iz odbora i lično donese taj dopis i izloži ga. Druga primjedba je 

bila da svoja prava mnogo lakše možete ostvariti preko Sindikata Energetike, tu je uključeno 

11000 radnika. Što se tiče primjedbi da izlazite iz okvira sindikalnog djelovanja, ja vam 

preporučujem da to slobodno radite. Jer, jednom prilikom je naš Sindikat upozoravao Upravu da 

prestane sa primanjem dodatnih radnika, jer dolazi do enormno velikog povećanja broja 

zaposlenih, pa nećemo biti u stanju da isplatimo plate, regrese, tople obroke, itd. Oni su nam 

odgovorili isto ovako, da je to stvar uprave i da mi tu ne treba da se miješamo. Međutim, došli 
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smo u situaciju da se isplaćiju samo plate, a da nisu u mogućnosti isplatiti sva druga davanja 

prema Kolektivnom ugovoru.  

 Sindikalni odbor Elektrobijeljine je upoznat sa svim vašim problemima, podržavamo vas i 

želimo da se ovo riješi u interesu naroda, jer ovaj problem prevazilazi okvire “RiTE Ugljevik”.  

Cijela sjeveroistočna BiH bez Termoelektrane bi se našla u nezavidnom položaju. “RiTE” je, 

takođe, veliki izvor finansiranja za Vladu RS. Ne radi se samo o 1800 radnika, problem je mnogo 

širi.  

Što se tiče kopa “Istok”, ja sam pokušao malo detaljnije da se upoznam sa situacijom i 

dvije stvari su mi privukle pažnju. Jedna je da rezerve uglja iznose 55 miliona tona, na cijelom 

kopu, a  druga da “RiTE” troši 2 miliona godišnje. To znači da uglja nema dovoljno ni za 

postojeći blok, jer njen životni vijek ne mora biti 27 godina, može biti i 50.  

 

Slobodan Ostojić: Mislim da moramo biti veoma obazrivi, jer je politika ušla svuda. Ono što je 

mene posebno zainteresovalo jeste mogućnost da se odustane od bloka III, a da se aktivira 

tužba Slovenaca. Od svih mogućnosti, meni se čini da je ta najgora. Može se desiti da vi 

finansijski ne mognete iznijeti potraživanja Slovenije, pa da se Comsar pojavi kao spasilac. To 

mi je najsumnjivije od svega, i smatram da se mora biti posebno obazriv. 

 

Dragan Tešić: Impresioniran sam da koincidiramo u razmišljanjima. Ponoviću tezu koju uvijek 

ponavljam i zbog koje sam se aktivirao u Sindikat. Neko od nas želi napraviti vazale na rođenoj 

zemlji. Mi smo iznenađeni što struka do sada nije uvažena. Iznenađeni smo što se na 

netransparentan način došlo do ovakve investicije.  

 Po mom mišljenju, ugovor sa vlasničkim odnosom 90:10 je štetan i on je pravno 

omogućio ulazak Comsara na “Ugljevik Istok”. To je glavni problem. Ugovor je smišljeno 

urađen. Rečeno je kako će Comsar kopati ugalj u Tobutu i Peljavama, i mi, kao građani, nismo 

imali ništa protiv. Međutim, kada su stručnjaci došli do zaključka da na tim ležištima nema uglja 

koji bi mogao da se kopa ekonomski opravdano, došli su do rješenja, zajedno sa domaćim 

izdajnicima, da se pređe na “Istok”. Ja nemam dileme da ćemo mi u svim pravnim procesima 

dokazati da se radi o čistoj agresiji na prirodno bogatstvo RS. Mi smo krenuli u ispitivanja 

“Istoka” još 80-ih godina. “Istok” je već tada bio predodređen za fazu II. Ušli smo u finansijska 

ulaganja iz ove firme, a sada se želi reći da Vlada ima pravo da raspolaže kako hoće. Nije to baš 

tako, mi smo akcionarsko društvo. Uložili smo u to preko 200 miliona KM sa Slovencima. 

Gospodin Ostojić je to dobro primjetio, i ja sam više puta pominjao, Slovenci su nama kamen 

oko vrata. Mogu se desiti razne varijante. Možda i oni sad ćute, kamate rastu, doći će se na 

cifru preko milijardu KM i onda nas nema nigdje. Nemamo mi prava da pređemo preko svega 

ovoga. Izabrani smo od ljudi da se borimo za ono što je naše. Osporavaju nam to pravo, a 

njihova retorika je krajnje nekorektna. Zanemaruju da je Vlada izabrana da upravlja državom, a 

ako loše upravlja, može i da se ukloni. Ovo je štetno za Republiku Srpsku i ja ću se boriti do 

kraja, isključivo stručnim argumentima i vladavinom prava, da to dokažem. Oni ruše i teorije. 

Neka kažu gdje u Evropi postoji eksploatisanje rudnika od strane dva izvođača različitih 

interesa.  

 Mislim da Slovence treba pomenuti još jednom, to je naš veliki problem.  
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Milenko Jović: Mi smo se od prvog našeg sastanka, 26.03, zalagali za dogovore, nalaženje 

rješenja mirnim putem, na obostrano zadovoljstvo. Međutim, od svih zaključaka koje smo slali 

na razne adrese, sve se na tome i završavalo. Smatram da smo mi svoje mirne izvore borbe 

skoro iscrpili. Stručna komisija je dala svoje mišljenje, koje smo i mi podržali, da bi nakon par 

dana direktor i ekipa stručnjaka iz našeg Preduzeća ponovo održala sastanak sa gospodinom 

Kolonjom, vjerovatno na prijedlog nekoga iz Ministarstva. Na tom sastanku je dodata nova 

tačka. Nakon te nove tačke, zaključci stručne komisije, takoreći, ne piju vode. Mi tražimo od vas 

da nam pomognete u vezi zaključka br. 8: “Stručni tim predlaže Upravi “RiTE” da hitno 

informiše sve relevantne institucije u RS, u cilju obustavljanja pokrenutih aktivnosti, te izradi 

akcioni plan, kojim bi se preduzeli svi neophodni koraci ka obezbjeđenju informacione osnove i 

predupredile sve negativne posledice”.  

 Slušao sam vaše gostovanje, gdine Vrhovac, i moram izraziti žaljenje što nismo prije 

reagovali, kao Sindikat Energetike, ali još nije kasno da ovo zaustavimo. Molim vas da danas 

izađemo odavdje s nekim zaključcima, da se dogovorimo nešto konkretno, da ne bismo došli u 

situaciju da bude kasno, a na ulici se svašta može desiti.  

 

Mitar Tomić: Imamo dosta stručnjaka u Preduzeću koji tvrde da se podjela kopa ne može 

izvesti. Međutim, profesor Kolonja je, izgleda, ekspert nad ekspertima, i on svaki put, na 

svakom sastanku, ubijedi naše stručnjake da nisu u pravu. On radi za Vladu i, očigledno, za 

novac, a ne stručno. Jer, ljudi koji imaju toliko staža u struci i toliko argumenata ne mogu da 

mu se suprotstave. 

 Spočitava nam se da smo mi protiv investicija, da smo pretjerali sa djelovanjem koje nije 

sindikalno, itd. Mi nikada, kao radnici, nismo bili protiv izgradnje bloka III, bez obzira na to šta 

mislimo o tome privatno. Nikada se nismo protivili kao Sindikat, dokaz je i radničko naselje koje 

je izgrađeno. Dali smo im zemljište u vlasništvo, našli su tu ugalj i sad ga prodaju nama ispred 

očiju i dobijaju dozvole za to preko noći. Prema tome, niko im ne brani izgradnju. Nigdje se nije 

pominjao “Istok”, nego druga ležišta. Mi smo podnijeli zahtjev za koncesiju još 2008. godine, 

direktorica nam je obećala da ćemo dobiti “Istok”, čak je to nekoliko puta izjavila i na medijima. 

Volio bih da dođe ovdje pa da je to pitamo.  

 Ne znam ko sebi smije da dozvoli da limitira rad termoelektrane. Zato vas molim da te 

argumente pokušate da prenesete na pomenutim sastancima koji će se uskoro održati. Mi smo 

ulagali u to ležište i prije i posle rata, naš novac. Kad kažem “mi”, mislim na Elektroprivredu. 

Svake godine po par miliona KM smo mi ulagali u zadnjih 4-5 godina. To je jedan od osnovnih 

razloga zbog čega se radnici bune.  

 

Tomislav Benović: Do sada smo imali samo vašu deklarativnu podršku, prvi put to čujemo 

sada zvanično i drago mi je zbog toga što nismo sami u ovoj borbi. Možda smo mali čak i kao 

cijeli Sindikat Energetike, ali ovo su prvi koraci koje moramo da preduzmemo, da pokušamo da 

zaštitimo ono što je naše. Svi znamo da su uložena velika sredstva, svi znamo da se radi o 

jednom jedinstvenom ležištu, sa prirodnom preprekom, ugljevičkom rijekom i s vi znamo da je 

to ležište tehnički teško djeljivo. Teorijski, može, ali zna se da je neko s namjerom angažovao 
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prof. Kolonju, kao velikog stručnjaka, da to izvede. Morali su to uraditi, jer po zakonu, firma 

koja je radila istraživanja ima prednost pri dodjeli koncesije. Pošto je sad ležište podjeljeno, 

mogu nam sad reći da smo mi istraživali na dijelu “Istok 1”, a ne i na “Istok 2”. Moramo da 

vidimo šta ćemo u slučaju da se raspiše javni poziv za dodjelu koncesije. Šta ćemo činiti ako se 

neko ogluši o zaključke koje je donio ekspertski tim, a koji kažu da je nemoguće podijeliti 

ležište? Protesti su poslednja varijanta, a ako se odlučimo za to, kako ćemo to organizovati? 

Hoćemo li imati podršku drugih sindikata? Moramo biti svjesni svih činjenica. Naša borba nije 

samo naša, nego cijele ERS, jer je ovo ulazak privatizacije Elektroprivrede na mala vrata. Kada 

smo organizovali prvi zbor ovdje, prišili su nam da se bavimo politikom. Ne vidim da se ovdje 

bilo ko bavi politikom. Nebitno je da li smo članovi neke stranke, bitno je samo to da smo mi u 

strahu za svoja radna mjesta. Jasno je nama da će nova investicija otvoriti 800 novih radnih 

mjesta, ali će istovremeno zatvoriti 1800.  

 Zamolio bih vas da pokušamo da nađemo odgovor na pitanje šta ćemo da radimo kad se 

raspiše javni poziv, a pitanje je dana kada će se to desiti. Velike su tenzije radnika, mi se 

moramo truditi da ih smirujemo. Kada krenemo sa protestima, neophodna nam je vaša pomoć, 

u smislu mase. Volio bih da ne dođe do toga.  

 

Dragan Babić: Želim da vam ukažem da je stanje u ovoj firmi alarmantno. Radnici više ne 

mogu da čekaju. Imam osjećaj da se sve radi netransparentno, lome se stvari preko noći, 

Uprava nas smiruje, pišemo dopise, mislim da ćemo na taj način izgubiti “Istok”. Posle će biti 

kasno za reagovanje. Ne vidim više nikakvo rjepenje u sastančenjima. Moje mišljenje je da 

treba ili da idemo u Banja Luku, ili da Banja Luka dođe nama. Volio bih da prenesete i Vladi i 

direktorici ERS da mi nismo nikakvi buntovnici, nego da se borimo za svoje. Sve firme u RS 

propadaju, došla je i ERS na red. Ovo je veliki problem. Da ne bi došlo do toga da na ulici 

rješavamo ovo pitanje, što se neće moći kontrolisaati, ja vas molim da organizujete sastanak na 

kome će se o ovome ozbiljno razgovarati. Molim i da se izađe pred narod i kaže kako stoje 

stvari. Ja bih bio u stanju da idem pred Vladu i da čekam da nas ministar primi. Za pregovore 

smo, ali niko neće da dođe da razgovara s nama.  

 

Ivan Radovanović: Vratio bih se na konstataciju o vijeku trajanja TE i dovoljnim količinama 

uglja. U svoje lično ime govorim, nikakve dovoljne količine i nikakav vijek trajanja ne smije biti 

upitan za opstanak ERS. Svi znamo da je od dva rudniku u sastavu ERS, Gacko već upitno. 

Opstanak ERS zavisi od razvoja rudnika. Preko 50% proizvodnje električne energije u RS ide iz 

termoelektrana, a termoelektrane bez rudnika ne mogu da postoje. Neko je dozvolio da sav 

ostatak uglja bude pod znakom pitanja. I mi smo to prećutno dozvolili istraživanjem u 

ugljevičkom bazenu. Međutim, “Istok” ne smije biti upitan, jer je to garancija opstanka “RiTE 

Ugljevik”. Mi, kao radnici, želimo da zaštitimo prirodne resurse na teritoriji Ugljevika. Svjesni 

smo da to ne možemo uraditi, ni kao Sindikat, ni kao građani Ugljevika, ali možemo da 

alarmiramo sve one čiji je ovo interes, a to je cijeli narod, jer je u njegovom interesu da ima 

jeftinu struju. Zato vas molim da se pokrenu aktivnosti koje će nam pomoći da zaštitimo 

nacionalne resurse u Ugljeviku i opstanak faze I.  
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 Svi sindikati u Evropi su za 1. maj izašli na ulice i izrazili nezadovoljstvo stanjem, jedino 

smo mi bili zadovoljni. Morao je Sindikat Eneregtike da reaguje, ne možemo mi iz Ugljevika da 

tjeramo Sindikat da radi svoj posao, da izađe na ulice i pokaže svoj zakonom dozvoljeni revolt 

prema Vladi i njenom odnosu prema resursima i radnicima.  

 

Stevo Stević: Komisija koja je formirana od strane direktora je uradila dobar posao, bez obzira 

što to neki tumače drugačije. Tražili smo, zaključkom br.8. da se to proslijedi svim relevantnim 

instancama. To je proslijeđeno, ali nekim posebniim kanalima. Činjenica da je to imalo odjeka, a 

dokaz je i hitan sastanak sa profesorom Kolonjom u Beogradu. Koiko imam informaciju, prof. 

Kolonja pokušava da njegova ekspertiza, koja je najmanja u rangu projektovanja, bude starija 

od Glavnog rudarskog projekta i ostale rudarske dokumentacije. Nije mu prošla ta ideja i, i 

dalje, odbija da učestvuje u radu komisije, jer vrlo dobro zna koliko vrijedi ta njegova 

ekspertiza. Mi ćemo danas nastaviti sa radom, potkrijepićemo zaključke dokazima. Problem je u 

nepoštovanju struke, kako tehničke, rudarske struke, tako i pravne struke, od čega je, u stvari, i 

počelo. Imali smo uredan zahtjev za dodjelu koncesije prije 4 godine, pa obnovljen zahtjev prije 

2 godine, pa obećanje da ćemo dobiti koncesiju, a sada se pojavljuju ideje da se dijelo kop koji, 

sa tehničkog stanovišta, nije optimalno dijeliti. Dio koji je namijenjen nama je toliko nepovoljan, 

nerentibilan za eksploataciju, naročito za početak eksploatacije, da to svaki rudar vidi. A dio koji 

je veoma povoljan i koji nosi 2/3 ukupnih rezervi uglja, sa izuzetno povoljnim odnosom otkrivke 

i uglja, se daje Comsaru. Pod uslovom da sad počnemo, morali bismo raditi nekoliko godina da 

bismo došli do uglja.  

 Kada komisija donese zaključke, tražićemo od Uprave da sazove sastanak svih 

relevantnih činioca ovdje. Problem je ovdje i hoćemo da se ovdje i riješi. Istina je da nije nastao 

ovdje, iniciran je u Banja Luci, ali se konačno mora riješiti ovdje.  

 

Milenko Jović: Sticajem okolnosti, ja sam privatnim kanalim došao da kontakta sa 

advokatskom kancelarijom Tome File, rekao sam da ćemo im se javiti. Oni su upoznati sa 

našom situacijom i problemima i rado bi nam izašli u susret.  

 

Zoran Mićanović: Suština je u sledećem: otimaju nam dijete koje smo mi odgajili i još ga 

polove, i to pred našim očima. Naše geslo od početka je razgovarati argumentovano. Sa 

aspekta struke, nakaradno je ovo nastalo. Ne slažem se da je problem nastao u Banja Luci. 

Problem je nastao u našoj kući, tu smo imali naše veleizdajnike koji su ovo napravili. Neko je 

morao dovesti ovdje Comsar. Neko će zato morati da odgovara. Mi smo krenuli ovako žestoko, 

jer su stvari već otišle daleko. Sledeći korak nam je sastanak u Ugljeviku i ne vidim nijednog 

razloga zašto se bilo ko libi da dođe i da razgovara s nama. Meni često spočitavaju davsam ja, 

kao predsjednik Sindikata, za čizme i uniforme, ponavljam, jesam, a kad krenemo na taj način, 

nećemo ih skidati dok ne riješimo cijelu priču. Jer, vrlo je nekorektno ovo oglušivanje o sve naše 

dopise i zaključke. Ipak, mi se u Ugljeviku bavimo rudarstvom već 113 godina, bar toliko smo 

zaslužili da nas uvaže, da pomognemo u rješavanju kompletne situacije. Mi moramo reagovati 

svim sredstvima, jer nam se uzima ono što je naše.  



9 
 

 U tehnici nema kompromisa, ili se nešto može, ili ne može. Nažalost i o to se oglušuju 

svi. Što se tiče primjedbi da izlazimo van okvira sindikalnih borbi, u Kolektivnom ugovoru piše 

da imamo pravo na informisanje i djelovanje u smislu sindikalne zaštite. Samo tražimo 

kvalitetnu informaciju i argumentovane razgovore. 

 

Dragan Tešić: Smatram da moramo odrediti rokove za borbu. Mi se borimo, a oni nastavljaju. 

Dužan sam da vas pitam dokle je rok u kome idemo sa pravnom borbom, a kada počinjemo sa 

onom drugom.  

 

Dušan Vrhovac: Ja sam juče pisao jedan odgovor Savjetu ministara, na temu kako vlade vode 

dijalog sa sindikatom. Institucionalni kontinuirani dijalog u energetskom sektoru u RS ne postoji. 

Da postoji, davno bi ovo iznijeli i vidjeli šta ćemo. Savjet sindikata, koji vodi dijalog kroz eko-

socijalni savjet, ne predstavlja Energetiku, kao što ni poslodavci koji tamo sjede ne predstavljaju 

Energetiku.  

Imamo 2-3 problema ovdje. Ako Comsar ne dobije ni dio “Istoka”, napušta projekat. 

Koja je šteta u tom slučaju za RS, ja ne znam. Druga stvar, šta ako se aktivira tužba Slovenaca, 

pa mi ne budemo u stanju da ih isplatimo, pa se onda ponovo pojavi Comsar kao spasilac? Vrlo 

je upitan konačan ishod i naš kapacitet. Šta je alternativa? Zato ja predlžem borbu i traženje 

rješenja na ovaj način.    

Još nešto. Borimo se protiv smanjenja plata, a niko nije rekao da treba smjeniti Vladu. 

Ne može bez toga. Ne može ministar nama da garantuje, kao što je rekao kad je u pitanju 

“Istok”. Ja ću u petak poslati dopise na sve adrese u ime Sindikata Energetike. Što se mene 

tiče, ja ne vidim drugo rješenje, osim potpunog odstupanja od “Istoka”. Zato vas pitam, šta to 

može da izazove dalje i koja nam je odbrana? Šta ćemo ako dođu Slovenci, Republika Srpska to 

ne može sama podnijeti, i opet nam dolazi isti, da nas spasi.  

Govore nam da ovdje ima politike. Ja vam kažem da nema, jer jedva bih čekao da se na 

scenu pojavi politika koja će da se zalaže za očuvanje nacionalnih resursa, prvi bih se učlanio. 

Sindikat više ne može čekati. Kad dođe do momenta da nema novca, nema plata, džaba nam je 

da izlazimo na ulicu. Sad moramo ukazati šta očekujemo da će se desiti za 3 ili 5 godina. Ja ne 

bih htio biti na čelu bilo kakve akcije koja nema izlaznu varijantu. Moramo analitički sagledati 

sve varijante i reći dokle koja ide. Jer, nemamo pravo udariti u zid u ime nekoliko hiljada ljudi.  

Očekujem da ovo pretočite u zaključke, da djelujete preko Sindikata Energetike. Ovo je 

stanje biti ili ne biti. Molim vas da pritišćete vašu Upravu, kao što se mora pritiskati i Uprava 

ERS. Ne mogu više da slušam da nam govore kako je ovo Vladino. Nije Vladino, nego narodno, 

a Vlada samo upravlja, danas ova, sutra neka druga.  

Već u petak ćemo najenergičnije, ali u kulturnom tonu, poslati zaključke na sve adrese, 

osim novinarima, jer imamo loše iskustvo s tim.  

Moramo procijeniti našu snagu. Mislim da je značajna, ali sve mora da se pripremi za 

drugi krug, ako ne uspije ništa od ovoga. A vas pitam šta je alternativa, ako se uspijemo 

odbraniti?  
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Dragan Tešić: Imamo alternativu. Mi smo i sa Slovencima bili većinski vlasnik, u odnosu 

66:33. Oni su investirali u fazu II preko 100 miliona KM. Pogledajte konstrukciju za tu fazu. Mi 

smo sa Slovencima okonturili i ležište “Istok”. Zar to nije dovoljno? Rješenje je sledeće: faza I 

završava sa radom, nastavlja faza II sa Slovencima, mi smo većinski vlasnik. Sve je 

transparentno i dobro i za radnike, i za državu. 

 

Mitar Tomić: Podsjećam vas, u jednoj TV emisiji direktorica je rekla da će se ruski investitor, 

ukoliko se na terenu pokaže da nema uglja, povući i ostaviti sve ono što je investirao. Ne znam 

zbog čega se sad pominje šteta Republici Srpskoj. Zašto su nas lagali?  

 

Dušan Vrhovac: Naravno da tako ne stoji u papirima.  

 

Mitar Tomić: Onda znači da nas lažu. Svi od ERS, pa do naše Uprave.  

 

Milenko Jović: Vi ste prvi koji su došli da razgovaraju s nama. Molim vas da nam u što kraćem 

roku odgovorite šta dalje. I, možete li vi da utičete na to da nam se daju na uvid svi potpisani 

ugovori? Još jednom ponavljam, što hitnije dovesti Banja Luku ovdje, ili da mi idemo tamo.  

 

Slobodan Ostojić: Nisam ni sumnjao da imamo isto mišljenje po ovom pitanju. Kad smo 

jedinstveni, onda možemo i da postignemo nešto.  

 Kad su u pitanju mediji, vjerujte da se ništa ne može postići bez plaćanja, nažalost, 

jedino možemo u Federaciji. 

 Gdje god smo bili prisutni na sastancima, pominjali smo ovu temu. Mislim da trebamo ići 

na najviši nivo, ali je to vrlo teško obezbjediti. Najbolje bi bilo doći do predsjednice Vlade. Sve 

drugo je već završeno. Pokušaćemo to već u petak. 

 

Tomislav Benović: Ja vas molim da nam odgovorite šta da činimo dalje, ukoliko to ne uspijete 

da nam obezbjedite? Možete li obezbjediti sastanak u narednih 7-10 dana? Možete li nam, bar, 

dati podršku da mi odemo pred Vladu? I to je vid borbe.  

 Kada gledamo politički, niko se ne oglašava po ovom pitanju, ni vlast, ni opozicija. Ja ne 

znam u čemu je stvar.  

 

Dušan Vrhovac: Ovog puta ja pišem u ime Energetike. Ali, neću ništa napisati što nije u 

skladu sa ekspertskom podrškom. Šta je to, ja ne znam. Nezvanično vam kažem da će u utorak 

biti organozovan neki sastanak, a ja ću već u petak poslati dopis u kome ću reći da smo bili u 

Ugljeviku, da smo razgovarali i da cijeli Sindikat Energetike stoji uz inicijativu radnika “RiTE 

Ugljevik” da ovaj problem ne smije ulaziti u realizaciju prije raščišćavanja svih odnosa, od 

ugovora, do nalaza. Ja ne mogu davati prijedloge, ja se mogu potruditi da stvorim uslove da 

dvije strane pregovaraju.  

 Biće problem ako krenemo u akciju, tad ćemo vidjeti koliko smo jedinstveni, ali o tome 

ćemo posle, ako dođe do toga. Morate znati da mi imamo i sredstva koja nam omogućavaju 

uslove da se borimo i na taj način. Stvorili smo uslove i za to, ako zatreba.  
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 Reći ću im da nema nazad. Neka obore argumente, ako mogu. U suprotnom, neka traže 

druga rješenja za gdina Rašida. Nećete imati problem u Sindikatu da se to prenese. Zbog toga 

smo i došli, da uključimo cijelu Energetiku. Naravno da imamo problem pri funkcionisanju naše 

vlasti, nema kontinuiranog dijaloga sa Energetikom, a po socijalnom akcionom planu, koji je 

usvojen na nivou BiH, koji je ratifikovala naša Vlada, o otvaranju tržišta, obavezali su se da će 

formirati odbore za energetiku. Te odbore na našim prostorima ima samo Slovenija I oni 

funkcionišu odlično. Svaki od ovih predmeta bi trebao da ide preko tih odbora.  

 

Branislav Sekulić: Trebate uvijek da iznosite argument. Prvi argument su nalazi stručnjaka. 

Ne mora to biti samo jedan izvor, neka ih bude više, jer jedan može biti poplaćen. Trebate 

konstantno da ističete da je veliki dio kopa već isplaćen. Isplaćuje se zadnjih 25 godina, nije ga 

isplatila Vlada koja je juče formirana. To je izuzetno jak argument. Po računicama i glavnog 

projekta, potreban je cijeli kop “Istok”, a ni on nije dovoljan za vijek trajanja TE, jer to nije 

samo 27 godina, nego više. Kritikuju vas da izlazite iz svojih okvira, ali vi morate štititi pravo na 

rad, to je pravo koje je zagarantovano Ustavom.  

 

Slobodan Marković: Ono što se ovdje desilo je klasična zamjena teza. Comsar je dobio pravo 

na istraživanje ležišta Delići, Peljave, Tobut i Baljak. U zadnjih godinu dana se donosi odluka o 

cijepanju “Istoka”. Ni u jednoj odluci Vlade o dodjeli koncesije na istraživanje se ne pominje 

“Istok”. Šta se desilo za poslednju godinu dana? Neka ministar i Vlada samo poštuju svoje 

odluke i sve će biti u redu.  

 

Zoran Mićanović: Suštinski problem i jeste u tome što vlast ne poštuje svoje odluke. Narodna 

Skupština je usvojila Strategiju energetskog sektora RS od 2000-2030. godine, gdje je jasno i 

decidno napisano da „Ugljevik Istok“ ide „RiTE Ugljevik“. Iscrpićemo sve metode, i dalje smo za 

razgovor, a vas molim da svojom linijom uputite na sve relavantne adrese nalaz ekspertskog 

tima, koji je oformljen od strane direktora. 

 Što se se tiče pomoći od strane advokata, vrlo je to teško naći, i ja sam kontaktirao neke 

kancelarije, pa ćemo na sledećem sastanku to da se dogovorimo. 

 

 

AD 2 Razno 

 

Nije bilo razmatranja po ovoj tački dnevnog reda. 

 

 

Sastanak završen u 09:45 časova.  

 

                              P R E D S J E D N I K 

 

                        Zoran Mićanović, dipl. inž. rudarstva 


